

Palestine National Council

Speaker Office

Ref.

Date



المجلس الوطني الفلسطيني

مكتب الرئيس

الرقم :

التاريخ :

المجلس الوطني الفلسطيني قرار الليكود بضم الضفة الغربية حرب مفتوحة على الشعب الفلسطيني

عمان- 2018/1/1

أعتبر المجلس الوطني الفلسطيني أن قرار حزب الليكود الذي يقود حكومة المستوطنين في إسرائيل بفرض السيادة الإسرائيلية على الضفة الغربية حرب مفتوحة على الشعب الفلسطيني وحقوقه غير القابلة للتصرف. وأكد المجلس الوطني الفلسطيني في بيان صادر عنه رئيسه سليم الزعنون اليوم أن هذا القرار يمثل قمة الإرهاب والعدوان على حقوق الشعب الفلسطيني، وهو ترجمة لسياسة الاستعمار والتطرف والعنجهية المتجذرة في عقلية حزب الليكود وقادته وعلى رأسهم زعيم التطرف نتنياهو.

وأكد المجلس الوطني الفلسطيني أن هذا القرار انتهاك صريح واعتداء على حقوقنا التاريخية في أرضنا، واعتداء على قرارات الأمم المتحدة التي اعتبرت الضفة الغربية بما فيها القدس أراضي فلسطينية محتلة لا يمكن لحزب أو رئيس أو حكومة تغيير طابعها القانوني، مطالباً مجلس الأمن الدولي والجمعية العامة رفض هذا القرار وإدانته، ووضع حد لهذا الاستهتار والتحدي الأرعن الذي أعلن صراحة أنه ضد السلام والاستقرار في المنطقة.

وشدد المجلس الوطني الفلسطيني أن حكومة الاحتلال الإسرائيلي بزعامة حزب الليكود تتحمل كامل المسؤولية عن تداعيات هذا القرار الذي استقوى بالقرارات المعادية للإدارة الأمريكية التي فتحت الباب واسعاً لتطرف الحكومة الإسرائيلية وعدوانها وتحديها لقرارات الشرعية الدولية ذات الصلة التي رفضت كافة أشكال الاستيطان الاستعماري في الأراضي الفلسطينية المحتلة.

وأكد المجلس الوطني الفلسطيني أن الشعب الفلسطيني باق على أرضه متجذراً فيها، وسيقاوم هذا القرار ويسقطه ويعيش حراً أبيعاً في وطنه، مجدداً التأكيد على حق الشعب الفلسطيني في إقامة دولته الفلسطينية المستقلة ذات السيادة على كامل الأراضي المحتلة عام 1967 وعاصمتها القدس خالية من كافة مظاهر الاستيطان ونتائجه وعودة اللاجئين إلى ديارهم.

Palestine National Council

Speaker Office

Ref.

Date



المجلس الوطني الفلسطيني

مكتب الرئيس

الرقم :

التاريخ :

The Palestinian National Council: The Likud's decision to annex the West Bank is an open war against the Palestinian people

1/1/2018

The Palestinian National Council considered that the decision of the Likud Party, which leads the settler government in Israel to impose Israeli sovereignty over the West Bank, is an open war against the Palestinian people and its inalienable rights.

The Palestinian National Council (PNC) said in a statement issued by its speaker Salim Al-Za'noun "that the decision represents the epitome of terrorism and aggression against the rights of the Palestinian people. It is a translation of the policies of colonialism, extremism and arrogance that is rooted in the mentality of the Likud party and its leaders."

The PNC stressed that this decision is a clear violation of our historic rights in our land and an attack on UN resolutions that considered the West Bank, including Jerusalem, occupied Palestinian territories that no party, president or government can change its legal character. Calling on the UN Security Council and the General Assembly to reject this resolution and condemn it, and put an end to this arrogance and reckless challenge, which is an explicit declaration against peace and stability in the region.

The PNC stressed that the Israeli occupation government led by the Likud party bears full responsibility for the repercussions of this decision, which was based on the offensive American Administration's decisions, which opened the door wide to the extremism of the Israeli government and its aggression and defiance of the relevant resolutions of international legitimacy that rejected all forms of colonial settlement in the occupied Palestinian territories.

The PNC affirmed that the Palestinian people remain rooted in this land and will resist this decision and work on nullifying it to live freely in their homeland. And reaffirming the right of the Palestinian people to establish their independent and sovereign Palestinian State on all the territories occupied in 1967 with Jerusalem as its capital, free of all aspects of settlement and its consequences, in addition to the refugees right of return to their homes.